
PROTOKÓŁ Nr X.2019 

przebiegu X sesji Rady Dzielnicy Nowe Miasto 

w dniu 16 września 2019 r. 

 

            

1. Otwarcie Sesji 

 

X sesja Rady Dzielnicy Nowe Miasto zwołana została przez Przewodniczącego Rady Dzielnicy Nowe Miasto 
zgodnie z § 100 ust. 1 pkt 1 uchwały nr IV.13.2015 Pełniącego Funkcję Rady Miasta z dnia 22 stycznia 2015 r. w 
sprawie Statutu Dzielnicy Nowe Miasto (Dz. Urz. Woj. Lubus. poz. 159). 

Sesja odbyła się w Sali sesyjnej zielonogórskiego ratusza Stary Rynek 1. Początek obrad godzina 15.00. 
Sesję otworzył i obradom przewodniczył Zenon Rabęda - przewodniczący Rady Dzielnicy Nowe Miasto.  

W sesji uczestniczyli: 18 radnych na stan Rady – 21 radnych (lista obecności w załączeniu), p. Sebastian 

Jagiełowicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Nowe Miasto, p. Mariusz Zalewski - dyrektor Departamentu 

Dzielnicy Nowe Miasto, p. Tomasz Sroczyński – w-ce przewodniczący Rady Miasta. 

 

      Wypełniając obowiązek informacyjny wynikający z ogólnego rozporządzenia o ochronie danych osobowych 

przewodniczący obrad p. Zenon Rabęda poinformował, że posiedzenie Sesji Rady Dzielnicy Nowe Miasto jest 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk. 

             

     2. Porządek obrad 

 
1. Otwarcie sesji. 
2. Uchwalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Krępa – druk nr 

108; 

2) zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Kiełpin – druk nr 

109. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad. 
 

Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności jej obrad, przewodniczący obrad p. Zenon Rabęda 
poinformował, że porządek obrad z projektami uchwał został radnym doręczony.  
Po przedstawieniu porządku obrad p. Sebastian Jagiełowicz– przewodniczący Zarządu Dzielnicy Nowe Miasto   

przedłożył kolejne projekty uchwał w sprawach:  

1) opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i 

specjalnych mających siedzibę na obszarze Miasta Zielona Góra – druk nr 110; 

2) zaopiniowania propozycji strategicznej inwestycji zgłoszonej przez mieszkańców sołectwa Zatonie- druk nr 

111. 

   

Głosowania nad zmianami porządku obrad: 
 
Głosowanie wniosku p. Sebastiana Jagiełowicza – przewodniczącego Zarządu Dzielnicy Nowe Miasto o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia 
planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze Miasta Zielona 
Góra – druk nr 110.  

Rada Dzielnicy w wyniku jawnego głosowania wymaganą bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady dokonała proponowanej zmiany porządku obrad. W głosowaniu udział wzięło – 
16 radnych. Wyniki głosowania: za zmianą – 16 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów. 
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Głosowanie wniosku p. Sebastiana Jagiełowicza – przewodniczącego Zarządu Dzielnicy Nowe Miasto  

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji strategicznej inwestycji 

zgłoszonej przez mieszkańców sołectwa Zatonie- druk nr 111. 

Rada Dzielnicy w wyniku jawnego głosowania wymaganą bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady dokonała proponowanej zmiany porządku obrad. W głosowaniu udział wzięło – 
17 radnych. Wyniki głosowania: za zmianą – 17 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów.  
 

 
Porządek obrad po zmianach  

1. Otwarcie sesji. 
2. Uchwalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Krępa – druk 

nr 108; 
2) zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Kiełpin – druk 

nr 109; 
3) opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i 

specjalnych mających siedzibę na obszarze Miasta Zielona Góra – druk nr 110;  
4) zaopiniowania propozycji strategicznej inwestycji zgłoszonej przez mieszkańców sołectwa Zatonie- druk nr 

111. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie obrad. 

 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach Rada Dzielnicy przyjęła jednogłośnie w wyniku jawnego 

głosowania wymaganą bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. 

W głosowaniu udział wzięło – 18 radnych. Wyniki głosowania: za – 18 głosów, przeciw – 0 głosów, 
wstrzymujących – 0 głosów. 
 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji 

         

          Przewodniczący Rady Dzielnicy zwrócił się z zapytaniem do sekretarza obrad czy zostały zgłoszone uwagi 

do treści protokołu ostatniej sesji Rady Dzielnicy. Głos zabrał radny p. Paweł Towpik, który uważa iż treść 

protokołu nie oddaje sytuacji, która na poprzedniej sesji zaistniała. 

Protokół został przyjęty większością głosów w głosowaniu jawnym. 

W głosowaniu udział wzięło – 18 radnych. Wyniki głosowania: za przyjęciem – 13 głosów, przeciw – 1 
głosów, wstrzymujących – 4 głosy. 
 

4. Podjęcie uchwał 

 

4.1. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez 

mieszkańców sołectwa Krępa – druk nr 108.  

 

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji. 

 

Opinie komisji: 
Komisja Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych - opinia pozytywna. 
Komisja Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 

Komisji Integracji Samorządowej – opinia pozytywna. 

 

Głosowanie – druk nr 108. 
W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 
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Rada Dzielnicy w wyniku jawnego głosowania – uchwałę nr X.108.2019 w sprawie zaopiniowania 

propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Krępa – druk nr 108 – 

podjęła jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: za – 18 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów. 
 
4.2. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez 

mieszkańców sołectwa Kiełpin - druk nr 109. 

 

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji. 

 

Opinie komisji: 
Komisja Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych - opinia pozytywna. 
Komisja Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 

Komisji Integracji Samorządowej – opinia pozytywna. 

 
Głosowanie– druk nr 109. 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 
Rada Dzielnicy w wyniku jawnego głosowania – uchwałę nr X.109.2019 w sprawie zaopiniowania 

propozycji strategicznych inwestycji zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa Kiełpin - druk nr 109 – 

podjęła jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: za – 18 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów. 
 

4.3. Podjęcie uchwały w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 

szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze Miasta Zielona Góra - druk nr 

110. 

 

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji. 

 

Opinie komisji: 
Komisja Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych - opinia pozytywna. 
Komisja Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 

Komisji Integracji Samorządowej – opinia pozytywna. 

 

Głosowanie– druk nr 110. 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 
Rada Dzielnicy w wyniku jawnego głosowania – uchwałę nr X.110.2019 w sprawie opinii o projekcie 

uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających 

siedzibę na obszarze Miasta Zielona Góra - druk nr 110– podjęła jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: za – 18 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów. 
 

4.4. Podjęcie uchwały zaopiniowania propozycji strategicznej inwestycji zgłoszonej przez mieszkańców 

sołectwa Zatonie – druk nr 111. 

 

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji. 

 
Opinie komisji: 
Komisja Kultury, Sportu, Rekreacji oraz Spraw Społecznych - opinia pozytywna. 
Komisja Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej - opinia pozytywna. 

Komisji Integracji Samorządowej – opinia pozytywna 

 

Głosowanie – druk nr 111. 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 
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Rada Dzielnicy w wyniku jawnego głosowania – uchwałę nr X.111.2019 w sprawie zaopiniowania 

propozycji strategicznej inwestycji zgłoszonej przez mieszkańców sołectwa Zatonie – druk nr 111 – 

podjęła jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: za – 18 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymujących – 0 głosów. 
 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny p. Paweł Towpik zgłosił zapytanie skierowane do władz Miasta w sprawie głosowania do budżetu 

obywatelskiego, aby idąc za głosem rozsądku w przyszłym roku identyfikowały osoby głosujące sprawdzając pesel 

jak to się dzieje w większości miast w kraju . 

Radny p. Krzysztof Wołczyński zwrócił się z prośba do zarządu o informację, może w formie listy osób w jakiej 

sprawie do kogo można się zwracać w związku ze zmianami po reorganizacji w Urzędzie Miasta. 

Radny p. Marek Karwacki zwrócił się z zapytaniem do dyrektora p. Mariusza Zalewskiego sprawie 

bezpieczeństwa na drodze w sołectwie Barcikowice, po spotkaniu które odbyło się jakiś czas temu a w którym 

uczestniczył, czy cos w tej sprawie zostało poczynione. 

P. Mariusz Zalewski odpowiedział, na temat tego o co pytał p. Krzysztof Wołczyński, że w tej chwili trudno 

będzie dokładnie ustalić kto jaka sprawą się zajmuję w związku z tym że nie ma już podziału w departamentach 

na sprawy dotyczące starego Miasta i Dzielnicy, a jeżeli chodzi o bezpieczeństwo na drodze w Barcikowicach, 

zależy to również a nawet przede wszystkim od zachowania zasad bezpieczeństwa przez kierowców i nie ma na 

tą chwilę właściwego rozwiązania tego problemu.  

Radna p. Anna Jankowska zapytała p. Dyrektora odnośnie budżetu obywatelskiego, kiedy mogą być ogłaszane 

przetargi na dany projekt jeszcze w tym i czy już w nowym roku? 

P. Mariusz Zalewski odpowiedział, że na etapie przygotowania projektu do 15 listopada zadania zostaną 

wprowadzone do budżetu, a następnie procedury rozpoczną się od stycznia z realizacją w 2020 roku.  

 

6.Sprawy różne 

 

Dyrektor p. Mariusz Zalewski podziękował organizatorom biorącym czynny udział w Święcie Dzielnicy za pomoc, 

przede wszystkim Sołtysowi p. Renacie Woźniak, Radzie sołeckiej wraz z mieszkańcami z sołectwa Drzonków, 

przewodniczącemu Zarządu p. Sebastianowi Jagiełowiczowi, p. Sołtys Raculi Mirosławie Jabłonce oraz 

wszystkim innym dzięki którym się to święto odbyło, również przygotowanie dekoracji i za udział w Korowodzie 

winobraniowym. Dyrektor zwrócił się z prośbą do Sołtysów zwłaszcza tych u których odbędą się jeszcze zebrania 

wiejskie, aby wniosek który będzie głosowany na temat przedsięwzięcia na rok 2020 w ramach funduszu 

sołeckiego był formalnie zgłoszony. Poinformował również obecnych o planowanym jak co roku w październiku 

Dniu Seniora, który odbędzie się w dniu 19 października o godz. 16 na terenie CRS w Zielonej Górze z prośbą o 

zgłaszanie chętnych w ilości przypadającej na dane sołectwo.  

Radny p. Krzysztof Sroczyński poinformował obecnych, iż na zebraniu wiejskim w sołectwie Racula, została 

złożona przez mieszkańców petycja w sprawie działającej na tym terenie strzelnicy, której hałas bardzo 

przeszkadza okolicznym mieszkańcom, prosili oni o państwa poparcie, pismo w tej sprawie zostało złożone do 

Prezydenta.  

Radny p. Roman Rekut zapytał p. Mariusza Zalewskiego w sprawie funduszu sołeckiego i związanymi z tym 

inwestycjami, czy muszą służyć one wszystkim mieszkańcom sołectwa bo trudne jest to w realizacji a czy zadania 

które służą tylko części mieszkańców są źle postrzegane ?  

Dyrektor p. Mariusz Zalewski odpowiedział, że lista zadań które spełniają te trzy kryteria jest co raz mniejsza 

jednak wiadomo , że zadania które będą służył jak największej liczbie mieszkańców mają największa szansę na 

akceptacje. 

Radny p. Krzysztof Wołczyński zabrał głos w sprawie którą przedstawił p. Sroczyński a dotyczącą ogólnie 

kwestii hałasu i uchwały która była omawiana parę miesięcy temu a zajmowała się tzw. tłem hałasu dla Zielonej 

Góry gdy byśmy ją wówczas zablokowali i ta opinię i pan by to zgłosił i byłoby to ujęte w opracowaniach do tej 

uchwały to dzisiaj łatwiej. 
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Głos zabrał p. Sebastian Jagiełowicz przewodniczący Zarządu Dzielnicy Nowe Miasto, przekazał iż zarówno 

radni jak i sołtysi otrzymali na meila informację o ankiecie do której należy rzetelnie podejść, zorientować się na 

co chcemy zwrócić szczególną uwagę w swojej okolicy i przekazać swoje sugestie. 

Radna p. Sylwia Brońska zapytała czy już wiadomo coś w sprawie lokalizacji schroniska dla zwierząt ? 

Odpowiedział na to pytanie p. Sebastian Jagiełowicz, że zbierane są na razie uwagi i sugestie które zespół 

będzie omawiał na spotkaniu które odbędzie się w październiku.  

Radna p. Dorota Bojar poprosiła o wstawiennictwo u władz Miasta w sprawie nieodpłatnego korzystania z sali 

sportowej w sołectwie Ochla przez klub sportowy prowadzący zajęcia karate dla dzieci, temat poparł radny p. 

Paweł Towpik potwierdzając potrzebę istnienia klubu sportowego, który poprzez swoją działalność robi wiele 

dobrego dla dzieci. 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Dzielnicy Nowe Miasto zakończył obrady, informując 

jednocześnie, że w dniu 19 września o godz. 15 odbędzie się sesja nadzwyczajna.  

 

 

Protokołowała                                 Sekretarz obrad           Przewodniczący 

                             Rady Dzielnicy  

……………….                                   ……………….                                                  ………………… 

Sylwia Bartkowicz                           Janina Mała              Zenon Rabęda 


